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Slovo starosty
Vážení spoluobčané, 

letošní rok se pomalu blíží ke svému závě-
ru, sváteční atmosféra je již nepřehlédnu-
telná. Vánoce se však tentokrát ne všude 
o své slovo přihlásily tak směle, jak tomu u 
Vánoc obvykle bývá. Rostoucí ceny a ener-
getická krize pramenící ze složité zahranič-
ní situace nutí řadu lidí tentokrát přemýšlet 
a řešit často i základní věci zcela jinak.

Podzim letošního roku proběhl ve zna-
meních komunálních voleb, které svým 
výsledkem přinesly do naší obce změ-
nu. Nové složení zastupitelstva umož-
ňuje konstruktivní diskuzi, plánování cílů  
a efektivnější řešení obecních záležitostí. 
Nové zastupitelstvo zodpovědně navazuje  
na rozpracované projekty zastupitelstva 
minulého a tímto mu děkuje za to dobré, 
co v uplynulém volebním období jeho prá-
ce obci přinesla.

Na počátku funkčního období bylo nutné 
určit si priority, zorientovat se v nedokon-
čených projektech, dotáhnout je a uzavřít 
administrativní náležitosti tak, abychom  
v maximální možné míře využili dotační ti-
tuly. Patří sem zejména vybudování chod-
níku v horní části obce, rekonstrukce cesty  

Je škoda, že na podzim urychlená výstav-
ba nového dětského hřiště, dobíjecí sta-
nice pro elektrokola a provizorního parko-
viště u horního obchodu nejsou součástí 
komplexního řešení celého prostoru před 
požární zbrojnicí vč. rekonstrukce budovy 
s prodejnou a obecními byty. Již nyní zde 
projektant pracuje na návrhu a východisku 
k řešení situace. Díky pochopení majitelů 
sousedních pozemků a společnosti Lesy 
ČR probíhají oboustranně vstřícná jednání  
s cílem vytvořit kompaktní prostor pro vol-
nočasové aktivity se zázemím, občerstve-
ním a prostorem k parkování s tím, že po-
volená demolice zchátralého domu č. p. 25 
potřebný prostor ještě rozšíří.

Plánované rekonstrukce obecních budov, 
které se mj. dotknou i obecních bytů, bu-
dou zaměřeny na snížení energetické 
náročnosti, resp. nákladů spojených s je-
jich provozem a údržbou. Vyšší komfort  
a celkově hospodárnější provoz jistě ocení 
i jejich nájemníci.

Zvláštní kapitolu představuje rekonstrukce 
příjezdové cesty, vybudování důstojného 
prostranství a odstavné plochy u hřbitova. 
První etapa této neřešené záležitosti je  
po letitých odkladech konečně ve fázi finál-
ního schvalování úřadů a na dalších nava-
zujících projektech se již začalo pracovat.

O rekonstrukci si delší dobu říká také lávka 
pro pěší „u staré točny“. Její stav v uply-
nulých dnech zhodnotil statik a na zákla-
dě jeho doporučení se v jarních měsících 
dočká odborné opravy. Dřívější termín to-
tiž není z technologických důvodů v tomto 
ročním období možný.

S obcí Trnava probíhají jednání ve věci 
rozsáhlých příprav realizace vodovodu, 
který povede z naší obce a významně se 
dotkne i územního plánu. Součástí jednání 
jsou historické pozemkové nesrovnalosti  
a oboustranná snaha o jejich vyvážené na-
rovnání. 

Velikost stromečku ani množství dárků skutečné Vánoce nedělají. 
Užijte si kouzelné vánoční svátky tak, ať si je ve svých srdcích 
uchováte po celý rok. 

Obec Všemina Vám přeje šťastné a veselé Vánoce,  
pevné zdraví a štěstí v novém roce.

Vlastimil Kolařík, starosta obce a zastupují-
cí kněz P. Jiří Kovář SJ na jarmarku

k Medoksu, komunitní centrum Obecní 
dům Na Kovárně, efektivnější osvětlení 
obce, rekonstrukce cesty k hřišti a revita-
lizace areálu TJ Sokol Všemina. 
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V době složité energetické situace a ros-
toucích provozních nákladů je nezbytné 
zabývat se i efektivním provozem a sníže-
ním energetické náročnosti. Tato nová situ-
ace se týká veřejného osvětlení, ale také 
například budov s obecními byty či školy. 
I v této oblasti jsme navázali spolupráci  
s odborníky na danou problematiku. Jak 
jsme slíbili ve volebním programu, ote-
vřeli jsme i letitý projekt kanalizace, kte-
rý je již zapotřebí aktualizovat a nastavit 
jeho parametry na současnou situaci, 
stav a rozvoj obce. Opravy starých ne-
vyhovujících čistíren odpadních vod jsou  
v současné době ekonomicky méně výhod-
né a méně podporované, než výstavba no-
vých energeticky nezávislých zařízení. 

První jednání o možnostech spolupráce 
jsme v této oblasti absolvovali na kraj-
ské úrovni, se společnostmi VaK Vsetín  
i s osvědčenou firmou MCI servis.

Narození: 

Tesař Jiří
Štefanec Max

Blahopřejeme rodičům!

Úmrtí:

Molková Anděla
Pavelka Antonín
Kučera František

Čest jejich památce!

Matrika - 4. čtvrtletí 2022

  
Jana Sedláčková 

matrikářka

Sňatky:  
 

Vodárek Petr, Všemina
Vajďáková Lenka, Všemina

Novomanželům přejeme hodně  
štěstí na společné cestě životem!

K datu 10. 12. 2022 má naše obec celkem 
1125 obyvatel, z toho 551 mužů a 574 žen. 
Narodilo se 10 dětí, z toho 5 chlapců a 5 dí-
vek. Na věčný odpočinek odešlo 7 našich 
spoluobčanů, z toho 3 muži a 4 ženy. Své 
„Ano“ si řeklo 6 novomanželských párů.

Přeji všem svým spoluobčanům pokojné 
a požehnané svátky vánoční, v nové roce 
2023 pak hodně zdraví, štěstí a rodinné 
spokojenosti.

Jana Sedláčková, matrikářka

Evidence obyvatel

Poděkování
Vážení spoluobčané, proběhly volby  
do obecního zastupitelstva. Chtěl 
bych tímto poděkovat všem, kdo se 
aktivně voleb zúčastnil a podpořil 
naše kandidáty. 

Novému vedení obce i celému zastu-
pitelstvu přeji hodně úspěchů při prá-
ci na zvelebování naší obce. Zároveň 
přeji jménem KDU-ČSL požehnané 
svátky a úspěšný rok 2023.

Pavel Šustáček 
předseda MO KDU-ČSL 

(dokončení ze strany 1)

Zhodnocení výsledků komunálních voleb ve Všemině 
a volby vedení obce pohledem zastupitele

Průběh předchozího volebního období v nás vyvolal potřebu za-
pojit se aktivně, někteří nově a někteří opětovně do komunál-
ního dění u nás ve Všemině. Takto uvažujících lidí bylo více,  
než jsme čekali, což jsme poznali při uzávěrce odevzdání kan-
didátních listin, kdy se sešlo celkem pět kandidátek. O to víc 
jsme byli příjemně překvapeni, když ze dvou programově příbuz-
ných (KDU-ČSL a Sdružení nezávislých kandidátu Za Všeminu) 
vybrali voliči celkem 7 mandátů pro nové zastupitelstvo volají-
cích po změně – po změně v komunikaci, důvěře, spolupráci  
a ve tvorbě strategie pro rozvoj obce. Bylo to potěšující, ale  
o to více zavazující. Protože chceme navázat na rozpracované 
věci a projekty, snoubit zkušenost s novými nápady, zápalem  
a přenést je do reality, přistoupili jsme k modelu jednoho uvol-
něného starosty (práci na plný úvazek) s pomocí dvou neuvol-
něných místostarostů. Nechceme, aby se jednalo o one-(wo)

man-show, ale o týmovou spolupráci. Proto jsme ze svého stře-
du vybrali trojici z nás, starostu pana Vlastimila Kolaříka a mís-
tostarosty paní Martu Korytarovou a pana Lukáše Turnu. Všichni 
zvolení zastupitelé lidovecké a nezávislé kandidátky Za Všeminu 
se budou snažit svou prací přispět k tomu, aby Všemina byla 
zase o něco lepším místem pro spokojený život nás všech. Pro-
tože jsme otevření, chceme spolupracovat se všemi zastupiteli  
a občany, aby přicházeli s připomínkami a nápady, jak se k tomu-
to cíli nejen v následujících čtyřech letech můžeme přiblížit. Ještě 
jednou děkujeme za projevenou důvěru. Za nově zvolené zastu-
pitelstvo přeju všem šťastné prožití vánočních svátků, mnoho sil, 
pozitivní mysl, která dokáže zdolat stávající i nově položené ži-
votní překážky a hlavně zdraví v novém roce 2023.

David Řepa, nezávislý zastupitel za KDU-ČSL

Z pohledu hospodaření obce dochází  
k postupnému prověřování smluv, resp. 
posuzování jejich aktuální výhodnosti  
a následná optimalizace. Výsledky, které 
přinesly změny v odpadovém hospodářství, 
přináší samostatný článek v tomto zpravo-
daji. Obyvatelé Všeminy se již na Vánoce 
po letech čekání a urgencí dočkají nového 
přehledného webu obce i digitální úřední 
desky. Budeme rádi, když nám sdělíte své 
poznámky a připomínky.

Vážení občané, čeká nás významný rok, 
rok kdy Všemina oslaví své 650 výročí. 
Postavme tento svátek a naši navazující 
budoucnost pouze na těch příbězích, kte-
ré za to stojí, na které vzpomínáme rádi, či 
s příjemným pocitem a které má smysl dál 
rozvíjet. 

Přeji Vám v novém roce jen to nejlepší  
a především pevné zdraví.

Vlastimil Kolařík, starosta obce
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Z jednání Zastupitelstva Obce Všemina
20. 10. 2022
● ZO schválilo program ustavujícího zase-
dání.
● ZO určilo a schválilo zvolení dvou mís-
tostarostů obce Všemina.
● ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) 
zákona o obcích schválilo, že pro výkon 
starosty obce bude jeden dlouhodobě uvol-
něný člen zastupitelstva a pro výkon mís-
tostarostů budou dva neuvolnění členové 
zastupitelstva.
● ZO schválilo veřejný způsob volby sta-
rosty a místostarostů.
● ZO zvolilo pana Vlastimila Kolaříka sta-
rostou obce.
● ZO zvolilo do funkce 1. místostarostky 
Mgr. Bc. Martu Korytarovou.
● ZO zvolilo do funkce 2. místostarosty Ing. 
Lukáše Turnu.
● ZO zřídilo a schválilo tříčlenný finanční 
výbor. Předseda a dva členové – neuvolně-
ní zastupitelé.
● ZO schválilo zřízení tříčlenného kontrol-
ního výboru. Předseda a dva členové – ne-
uvolnění zastupitelé.
● ZO zvolilo a schválilo předsedkyni finanč-
ního výboru, neuvolněnou zastupitelku 
paní Ing. Evu Dziakovou.
● ZO zvolilo a schválilo předsedu kontrolní-
ho výboru, neuvolněného zastupitele pana 
Ondřeje Kadlčáka.
● ZO zvolilo a schválilo členy finančního 
výboru.
● ZO zvolilo a schválilo členy kontrolního 
výboru.
● ZO stanovilo a schválilo odměnu za vý-
kon neuvolněného člena zastupitelstva 
obce – předseda výboru.
● ZO stanovilo a schválilo odměnu za vý-
kon neuvolněného člena zastupitelstva 
obce – člen výboru. 
● ZO stanovilo a schválilo odměnu za vý-
kon neuvolněného člena zastupitelstva 
obce – místostarosta obce.
● ZO schválilo zmocnění pana Vlastimila 
Kolaříka, paní Mgr. Bc. Martu Korytarovou 
a Ing Lukáše Turnu k provádění hospodář-
ských dispozičních oprávnění s účinností 
od 20. 10. 2022 a zrušení předchozích dis-
pozičních oprávnění.
● ZO schválilo oprávnění starostovi obce 
provádět rozpočtová opatření v příjmech  
do výše 300.000,- Kč – zvyšování, snižo-
vání příjmů ročně, provádět rozpočtová 
opatření ve výdajích do výše 300.000,- Kč 
– zvyšování, snižování výdajů, provádět 
přesuny mezi jednotlivými paragrafy a po-
ložkami do výše 300.000,- Kč ročně. Před-
sedající schvaluje provádět rozpočtová 
opatření, týkající se příjmu a výdeje dotací, 

a to neomezeně v rámci pravomoci starosty.
● ZO schválilo pověření starosty obce jako 
určeného zastupitele ke spolupráci s poři-
zovatelem územního plánu, tj. Městským 
úřadem Vizovice, odborem stavebního úřa-
du.
● ZO schvaluje pověření starosty a mís-
tostarostů k projednávání a zastupování 
obce pro jednání v DSO Mikroregion Slu-
šovicko.
● ZO schválilo pověření starosty a mís-
tostarostů k projednávání a zastupová-
ní obce pro jednání v DSO Mikroregion 
Vsetínsko.
● ZO schválilo pověření starosty a mís-
tostarostů k projednávání a zastupování 
obce pro jednání MAS Vizovice a Slušovice.
● ZO schválilo pověření starosty a mís-
tostarostů k projednání a zastupování obce 
pro jednání ve Sdružení obcí Syrákov.
● ZO schválilo pověření starosty a mís-
tostarostů k projednávání a zastupování 
obce pro jednání ve Sdružení místních sa-
mospráv, Sdružení měst a obcí Východní 
Moravy a Svazu měst a obcí ČR.
● ZO schválilo jednací řád obce Všemina 
na volební období 2022 – 2026.
● ZO schválilo zadat právní audit u firmy 
Petráš Rezek s.r.o. Po provedení auditu 
proběhne předání obce, v termínu nejpoz-
ději do 7. 11. 2022
● ZO schválilo předvánoční setkání občanů 
nad 65 let.
● ZO schválilo zapůjčení vozidla Fiat Du-
cato a úhradu pohonných hmot na soutěž 
hasičů, která se koná ve Svitavách a dále 
schválilo zapůjčení hasičského vybavení.

9. 11. 2022
● ZO schválilo program jednání se změnou 
programu, vložení za bod 3 „Schválení pro-
gramu, bod 4 „Informace pana Aloise Čaly 
o budování sezónních WC.
● ZO schválilo podepsání dodatku č. 3 
mezi obcí Všemina a firmou Marius Pe-
dersen a.s., na svoz komunálního odpadu  
na rok 2022.
● ZO schválilo dodatek č. 6 ke Smlouvě  

o nájmu prostor sloužících k podnikání.
● ZO schválilo podepsání dodatku č. 1 
k Hospodářské smlouvě mezi obcí Všemi-
na a firmou SANTENOVUM s.r.o. na zimní 
údržbu, manipulace s bioodpadem a další 
práce pro obec Všeminu s vlastním zaříze-
ním.
● ZO schválilo podepsání dodatku č. 8 
k Nájemní smlouvě uzavřené mezi obcí 
Všemina a firmou Amipol Zlín s.r.o. na 
pronájem obecního pozemku parc. č. 
2337/5 ostatní plocha, o výměře 3267 m2  
od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023.
● ZO schválilo vstoupit do jednání o sepsá-
ní smlouvy o pronájmu pozemku v prosto-
rách „Kanady“.
● ZO schválilo vstoupit do jednání o sepsá-
ní smlouvy o správě sítě na Obci Všemina.
● ZO schválilo prodloužení smluv na do-
dávku plynu s firmou Pražská plynárenská 
a.s.
● ZO schválilo ustanovení redakční rady.
● ZO schválilo tým strategického plánování 
ve složení – vedení obce pan Vlastimil Ko-
lařík, pan Ing. Lukáš Turna a paní  Mgr. Bc. 
Marta Korytarová a zástupci jednotlivých 
složek.
● ZO schválilo rozpočtová opatření č. 8.
● ZO schválilo zvýšení finanční částky  
na nákup květin pro seniory k výročí  
na částku 500,- Kč a 500,- Kč jako dar.
● ZO schválilo zamítnutí žádosti na prodej 
pozemku v lokalitě u Třech lipek.
● ZO schválilo Dodatek č. 2 ke Smlouvě 
o dílo „Revitalizace sportovního areálu TJ 
Sokol Všemina“ mezi obcí Všemina a fir-
mou TESAŘ-STAV, s.r.o.
● ZO schválilo plán inventur na rok 2022. 
● ZO schválilo podání žádosti o měření 
rychlosti v obci Všemina na Krajské ředitel-
ství policie Zlínského kraje.
● ZO schválilo založení spořícího účtu  
u České spořitelny, a.s.
● ZO schválilo podat žádost na odstra-
nění stavby rodinného domu č.p. 25. 

Více informací najdete na:
www.obecvsemina.eu

Svoz odpadů 2023
Plasty: 9. 1., 6. 2., 6. 3., 3. 4., 1. 5., 29. 5.,  

26. 6., 24. 7.,21. 8., 18. 9., 16. 10., 13. 11., 11. 12.

Komunální odpad: každý sudý týden v pátek.

Obecní úřad Všemina  
je od 22. prosince 2022 do 1. ledna 2023 uzavřen.
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Třídit odpady se nám vyplácí, první výsledky jsou tady

Od ledna 2021 platí nový zákon o odpa-
dech, který bude až do roku 2030 postup-
ně prodražovat skládkování komunálních 
odpadů, a to tak, aby bylo skládkování 
co nejméně výhodnou cestou, jak s od-
padem nakládat. Tento zákon představu-
je významnou změnu, která měla dopad 
také do zákona o místních poplatcích, kde 
byla zcela změněna úprava týkající se 
poplatku za komunální odpad. Všechny 
obce (tedy nejen Všemina) proto musely 
vydat obecně závazné vyhlášky s pravidly 
odpovídajícími nové právní úpravě a sta-
novit poplatek za komunální odpad. 

Co nám změny přinesly?

V meziročním srovnání let 2021 a 2022 
jsme se zlepšili především v třídění od-
padů, což se pozitivně odrazilo na celko-
vém množství směsného odpadu. Limit  
pro získání třídící slevy, který se navíc ka-
ždý rok zpřísňuje (viz. tabulka), jsme tak 
letos překročili výrazně později, než tomu 

Čerpání limitu pro uplatnění nároku obce na slevu ze skládkového poplatku  
za „Využitelný odpad“ v roce 2021

Čerpání limitu pro uplatnění nároku obce na slevu ze skládkového poplatku  
za „Využitelný odpad“ v roce 2022

bylo v roce 2021 a navzdory rostoucím 
cenám se nám tak podařilo ušetřit neza-
nedbatelné finanční prostředky, které mů-
žeme využít lépe a jinde. 

Díky tomuto pozitivnímu trendu zůtsane 
poplatek za odpady v příštím roce zacho-
ván ve stejné výši.

Plnění separačního plánu  
v roce 2021 bylo 20 %

Plnění separačního plánu  
v roce 2022 je 35 %

Limit pro získání třídící slevy je každý rok přísnější

Produkce odpadů celkem

Meziroční poměr fakturace

1 011 437 Kč
731 587 Kč

2021
2022

Je s podivem, jak nám statistiky kazí a ná-
klady zvyšuje meziroční nárůst biologicky 
rozložitelného odpadu, který při tom lze 
např. v kompostérech snadno přeměnit  
v cennou surovinu. 

Stejným podnětem nejen k zamyšlení by 
měly být i černé skládky, za které odpoví-
dají majitelé pozemků, na kterých se ta-
ková skládka nachází a hrozí zde vysoké 
pokuty. Pouze starých pneumatik je u nás 
takto „volně skladováno“ velké množství.    

Data pro informace občanům o komunál-
ních odpadech dle § 60, odst. 4 zákona  
o odpadech 541/2020 Sb. poskytka akcio-
vá společnost Marius Pedersen.

(vk)
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nejen na vystoupení, ale vyráběly i jed-
noduché výzdoby na prodej na jarmarku.  
Po celou dobu adventu děti s paní učitel-
kami připravují vánoční výzdobu mateřské 
školy, vypráví si vánoční příběhy a zpívají 
koledy.

Po delší pauze k nám přišel taky Mikuláš, 
anděl a čert. V naší školce však máme 
jenom hodné děti, tak po návštěvě čerta 
jsme zůstali všichni, čert nikoho neodnesl, 
ale zato Mikuláš nám nadělil balíčky plné 
sladkostí.

V době adventu si čteme vánoční pohád-
ky a příběhy, posloucháme a zpíváme 
koledy. Nezapomínáme taky na adventní 
kalendář, kde nás každý den čeká něja-
ký úkol, který musíme splnit, aby se nám 
zkrátila doba čekání na Ježíška. Do vá-
nočních prázdnin nás ještě čeká projek-
tový den společný s žáky základní školy  
a taky se těšíme, že si něco upečeme.

Než se rozloučíme před vánočními svátky, 
navštíví děti ve školce Ježíšek. Přinese 
nové hry, stavebnice a hračky, které bu-
dou děti využívat v dalším období docház-
ky do naší školky.

(mk)

Mateřská škola
Nejkrásnější čas v roce jsou Vánoce. Ob-
dobí adventu začíná již v listopadu, kdy se 
ve školce připravujeme na adventní jar-
mark. Letos jsme se konečně po dlouhé 
covidové odmlce mohli připravit a účast-

nit adventního jarmarku. Děti z mateřské 
školy si v průběhu listopadu připravovaly 
s paní učitelkami krásné vystoupení, které 
nám představily na zahájení adventního 
jarmarku. V této době se děti připravovaly 

Světový den modliteb za misie, slavený 
každoročně předposlední neděli v říjnu, 
je v České republice známý pod názvem 
Misijní neděle. Slaví se jako den modlitby, 
solidarity a podpory misií v každé diecézi, 
farnosti a instituci katolického světa.

Dne 23. 10. se v naší farnosti poprvé usku-
tečnilo po obou mších svatých Misijní štrúd-
lování. K prodeji bylo 70 tácků s cukrovím, 
levandulová mýdla, mošt, loupané oříšky, 

misijní růžence, knížky a brožurky. K pohoštění se podávaly štrúdle různých druhů  
a vůní, čaj a komu byla zima, tož aj kalíšek nechyběl. Vybrala se nečekaně krásná  
částka 15 300,- Kč. Výtěžek podpoří projekty Papežských misijních děl v chudých mi-
sijních zemích. Velké poděkování patří obětavým farnicím za napečení dobrot, přípravu 
mýdel, za pomoc při přípravách a v neposlední řadě všem štědrým dárcům. Pán Bůh 
zaplať! 

Věřím, že se tato akce stane u nás tradicí, tak jako v jiných farnos-
tech po celém světě. Více informací naleznete na webových strán-
kách www.missio.cz

„Misijní neděle je zvláštní příležitostí, která připomíná Božímu lidu 
neustálou platnost jejího misijního mandátu, neboť misie je věcí 
všech křesťanů…“ (Jan Pavel II.) 

(hb)

Tříkrálová sbírka 2023

V sobotu 7. ledna 2023 se v naší obci 
opět uskuteční tradiční Tříkrálová 
sbírka. Do ulic se vypraví několik sku-
pinek koledníků s pokladničkami, kte-
ré budou zapečetěny, opatřeny logem 
Charity Zlín a razítkem obecního úřa-
du. Každá skupinka bude mít svého 
vedoucího. Prosíme, byste se i v této 
nelehké době zapojili svými dary  
do této charitní pomoci. Všem, kteří 
tak učiní, patří velké poděkování.

Jana Sedláčková 

Misijní štrůdlování
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Základní škola

Pomalu se přiblížil konec kalendářního 
roku a žáci se těší na Vánoce. Než se 
rozejdeme na vánoční prázdniny, chtěla 
bych informovat o tom, co jsme všechno 
ve škole zvládli. Největší pokrok je vi-
dět právě na žácích 1. ročníku, kteří se  
za necelého půl roku naučili číst základ-
ní slabiky, počítat a taky psát. I v ostat-
ních ročnících se pracovalo na plné 
obrátky, žáci získali spoustu nových po-
znatků, vědomostí a dovedností.

V měsíci září proběhl celoškolní pro-
jekt „Jablíčkový den“, kde děti praco-
valy v heterogenních skupinách slože-
ných z dětí mateřské školy až po žáky  
5. ročníku. Projekt byl poprvé s hete-
rogenními skupinami, což se osvědčilo 
při navazování kontaktů mezi mladšími  
a staršími dětmi. Začátky byly těžší, pro-
tože děti z mateřské školy nevěděly, co 
je čeká, ale při dalším celoškolním pro-
jektu Hrátky s hudbou už byly sebejisté. 
Do konce kalendářního roku nás ještě 
čeká celoškolní projekt Advent. 

V říjnu a listopadu se žáci 3. ročníku zú-
častnili zjišťování tělesné zdatnosti, kde 
byli žáci zařazeni v rámci zjišťování tě-
lesné zdatnosti ČŠI. V měsíci listopadu 
nás navštívilo divadlo Leontýnka s di-
vadelní hrou Dva sněhuláci, konec lis-
topadu byl velmi náročný, zahájili jsme 
práce na adventních přípravách – plete-
ní adventních věnců společně s rodiči, 
dále to bylo kulturní vystoupení při se-
tkání seniorů. Další týden nás pak čeka-
lo vystoupení na jarmarku Mikroregionu 
Slušovicko a ještě ten den vystoupení  

na adventním jarmarku ve Všemině 
s rozsvícením vánočního stromu u kos-
tela. V průběhu měsíce října a listopadu 
jsme s žáky vyráběli ozdoby na advent-
ní jarmark. Také letos se žákům spolu 
s učitelkami podařily velmi pěkné vý-
robky, za které utržili peníze, také obec 
věnovala zisk z adventního jarmarku 
škole. Celkový výdělek na adventním 
jarmarku činil 27 115,- Kč. Za získané 
peníze budou dětem zakoupeny hračky 
a zajištěno filmové představení před vá-
nočními prázdninami.

Do adventního období se řadí taky svá-
tek sv. Mikuláše. Mikuláš navštívil ne-
jen mateřskou školu, ale také základní 
školu, kde předal žákům sladkou nadíl-

ku, taky ve škole čert neuspěl, protože  
ve Všemině máme jen hodné děti. 

Adventní doba je doba rozjímání  
a v tomto duchu taky začínáme každý 
den ve škole. Žáci si otevírají adventní 
kalendář, rozsvěcují svíčky na advent-
ním věnci, povídají si o zvycích v ad-
ventu, čteme vánoční příběhy a sezna-
mujeme se s pranostikami spojenými 
s adventní dobou. Adventní doba bude 
ve škole ukončena vánočními besídkami 
v jednotlivých třídách 22. prosince, kdy 
se žáci rozejdou na vánoční prázdniny.

Přeji Vám všem, abyste letošní Vánoce 
strávili v kruhu Vašich nejbližších, které 
máte rádi. Do nového roku přeji všem 
všechno nejlepší, hodně zdraví, dobré 
nálady, životního optimismu a přede-
vším vzájemné tolerance a porozumění.

(mk)

Koledování  u jesliček
Základní a mateřská škola ve Všemině
Vás srdečně zve na tradiční

25. 12. 2022  
ve 14,00 hodin   
v římskokatolickém kostele ve Všemině

Jedná se o veřejnou akci, která může být dokumentována a tyto fotografie či videa mohou být zveřejněny.
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V neděli 9. 10. se uskutečnila DRAKIÁ-
DA. Počasí vyšlo na jedničku, svítilo slu-
níčko a tentokrát vál i pořádný vítr, takže 
jsme naše draky pěkně protáhli po obloze. 

Ve středu 16. 11. jsme se vydali od školy 
s POCHODem BROUČKŮ na hřiště, kde 
nás čekala osvětlená cestička vedoucí  
k pódiu, kde se z ničeho nic objevil Klaun 
Brdík. S ním jsme si zatančili, zazpívali, 
předvedl nám, jak velké bubliny umí vy-
tvořit a na závěr nás všechny podaroval 
balónky různých tvarů. Po té začala nefal-
šovaná diskotéka, kdy se všichni broučci 
bezprostředně roztančili, byla na ně ra-
dost pohledět! Velké poděkování patří pa-
ním kuchařkám za přípravu čaje, tatínkům 
za výborné cigárka z udírny a Vaškovi Ko-
vaříkovi za krásné fotky!

Paním učitelkám a dětem velké díky  
za krásnou předvánoční besídku a jar-
mark, který se těší každý rok velké oblibě. 

V prosinci se děti konečně dočkaly Sva-
tého Mikuláše, který je navštívil ve škole 
a nezapomněl ani na sladkosti. Čert opět 
odešel s prázdnou, protože v ten den ni-
kdo nezlobil a už ani nebude :-)

Přeji všem krásně prožité Vánoce v teple 
rodinného krbu, radost z dětských rozzá-
řených očí u stromečku a do nového roku 
hlavně zdraví a ani den bez smíchu! 

Ze srdce rodiče z KRPŠ. 

(hb)
(foto: vak)

Ahoj kamarádi!

Fotogalerie (vak): 
Pochod broučků

Fotogalerie (vak):
Vánoční jarmark
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Hasiči Všemina

Vážení a milí spoluobčané, 

vánoční čas je po roce zde. Slavnostní náladu a klid svátečních 
chvil si  nenechme vzít a pro tyto chvíle jsme připravili následu-
jící řádky, abychom informovali o dění v našem sboru. Hlavní 
kulturní akcí podzimu byl zájezd našich členů a jejich rodin-
ných příslušníků ve dnech 30. 9. - 2. 10. 2022 do Harachova, 
Liberce a Jizerských hor. Byla to velmi zdařilá akce a patří zde 
velké poděkování patří naší kulturní referentce Iloně Tomšů  
za perfektní organizační zajištění zájezdu! 

Letos již protiepidemická opatření s příchodem podzimu ni-
jak neomezovala organizaci venkovních akcí, proto proběh-
la oblíbená Pojezdová soutěž XI. okrsku, která v sobotu  
15. 10. 2022 byla již tradičně zahájena soutěží u kurtů ve Vše-
mině. Následovaly pak přesuny na další stanoviště se soutě-
žemi ve všech obcích našeho okrsku. Celkově se soutěž velmi 
vydařila a naše družstvo mladších žáků se umístilo na 4. místě 
a starších žáků na 6. místě.

Podzimní kolo hry Plamen se konalo 8. 10. 2022 v Racko-
vé, ve kterém naši mladší žáci skončili na  výborném 2. místě, 
družstvo starších žáků bohužel závod nedokončilo. Následovat 
bude ještě jarní kolo 2023, kdy se bude rozhodovat o celkovém 
umístění. 

Naše nadějné družstvo dorostenců v říjnu/listopadu absol-
vovalo několik soutěží. Patří zde zmínit, že se výkony našich 
dorostenců od léta opět o něco zlepšily a v rámci požárních 
útoků začali zaznamenávat sestřik terčů v časech pohybujících 
se kolem 15s. Největším úspěchem je účast na celorepubliko-
vém Memoriál Flídr Cup 2022 v Širokém Dole u Pardubic 

v sobotu 29. 10. 2022. V celorepublikové špičce 200 týmů náš 
tým byl jistě jedním těch, které byly vidět! Čas 15,25s při do-
končeném útoku zajistil umístění na krásném 50. místě z dvou 
stovek top týmů republiky!

Momentálně družstvo mužů započalo zimní přípravu, která  
do jara dodá jistě hodně sil a pomůže ve zlepšování výsledko-
vých časů požárního sportu. Všem našim cvičícím a jich ve-
doucím děkujeme za jejich nasazení a krásné výsledky, které 
reprezentují nejen náš sbor, ale i naši obec a zvyšují povědo-
mí o naší obci. Děkujeme rovněž členům zásahové jednotky  
za pomoc a podporu cvičícím a Aloisi Tomšů za servis potřeb-
ného vybavení pro požární sport.

Smutná událost potkala náš sbor, kdy jsme se v úterý   
1. 11. 2022 v našem kostele naposledy rozloučili s naším dlou-
holetým členem, bratrem hasičem Antonínem Pavelkou. Za-
sloužil se významně o rozvoj našeho sboru a vždy se aktivně 
podílel na činnosti hasičů ve Všemině. Čest jeho památce!    
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Z další činnosti: v sobotu 22. 10. 2022 proběhlo školení pre-
ventistů v Pozlovicích, kam náš sbor vyslal 2 členy. V pátek 
4. 11. 2022 proběhlo setkání zástupců sborů okresu Zlín  
v Sazovicích, kde se účastnil i náš delegát.  Následovala tra-
diční mše svatá za hasiče XI. okrsku v neděli 20. 11. 2022 
v kostele ve Slušovicích. Dne 7. 12. 2022 jsme společně s dal-
šími sbory v Čechách a na Moravě uctili památku za hasiče ze 
Skalice u České Lípy, který tragicky zahynul během zásahu při 
pádu stropu při požáru roubenky.

Valná hromada v našem sboru proběhla v pátek 25. 11. 2022, 
oproti loňsku bez covid omezení, tedy již s plnou účastí členů 
našeho sboru, hostů a za účasti delegáta OSH Zlín a starosty 
XI. okrsku. Byla vyhodnocena činnost za rok 2022, odsouhlasen 
plán činností pro rok příští a předána ocenění našim členům.  
V předvánočním čase jsme navštívili starší členy našeho sboru 
a předali každému u nich doma drobnou pozornost a zdravici 
od výboru SDH.

Brigádní činnost se tento podzim soustředila na úklid hasič-
ské zbrojnice a úpravy uložení výzbroje, tak, aby byla zajiš-
těna připravenost sboru a jednotky. Největší část brigádních 
hodin byla odpracována na dalších úpravách hasičského cviči-
ště „Pod Hrádkem“, kdy byly provedeny různé terénní úpravy. 
Všem členům, kteří se podíleli letos svojí brigádnickou činností, 
děkujeme.

V podzimním období nemusela Zásahová jednotka JSDHO 
tentokráte k žádnému výjezdu. V rámci hasebního obvodu 
Vsetín proběhlo několik kurzů pro udržování/získání odborné 
způsobilosti:

• 15. 11. 2022 na stanici HZS ZK ve Valašském Meziříčí - 
proškolení aplikace Port.All;

• 19. - 20. 11. 2022 na stanici HZS ZK  ve Valašském Mezi-
říčí - školení nových strojníků, kterého se zúčastnili i naší 
hasiči a získali potřebnou kvalifikaci;

• 26. 11. 2022 na stanici HZS ZK ve Vsetíně proškolení stá-
vajících velitelů (V8);

V sobotu 26. 11. 2022 jsme pomáhali OÚ s organizací pohy-
bu osob a řízením dopravy při Vánočním Jarmarku. Celkové 
shrnutí: Hasičský vůz Fiat je připraven k výjezdu na hasičské 
zbrojnici. Hasičský vůz Avia, CAS Škoda a CAS Tatra jsou za-
parkovány v obecních prostorách „na Kanadě“. Zde jsme na-
chystali dřiví pro vytápění/temperaci prostor, abychom mohli 
udržet vozy akce schopné, pokud to jen půjde během zimních 
mrazů. Celkem byly za rok 2022 (do doby závěrky zpravodaje) 4 
výjezdy zásahové jednotky. Velké díky patří Aloisi Gargulákovi, 

Romanovi Matušů, Pavlovi Kadlčákovi st., Pavlovi Kadlčákovi 
ml., Stanislavovi Hlinšťákovi a Janu Holíkovi, že se ve volném 
čase věnují práci na opravách a servisu  zásahové techniky. 

Na tomto místě se patří poděkovat minulému zastupitelstvu 
Obce a předešlému starostovi Romanovi Matušů za velmi 
vstřícnou a úzkou spolupráci v uplynulém roce. Dobrá spolu-
práce byla rovněž navázána během podzimu s nově zvoleným 
Obecním zastupitelstvem. Taktéž stejnou měrou děkujeme  
za letošní štědrou podporu všem našim sponzorům – firmám: 
Partr, Pneu Vraník, Greiner, Lados, Stavby Polaštík a dalším 
našim sponzorům. Bez této podpory bychom nemohli fungo-
vání našeho sboru podnikat v takovémto rozsahu a stupni při-
pravenosti, v jakém jsme schopni v případě potřeby zasáhnout  
a pomáhat. A stejně tak i v kulturní činnosti pro celou obec.  
Poděkování patří i za obětavou službu všem našim členům sbo-
ru a členům zásahové jednotky a stejnou měrou naším rodinám 
a blízkým, kteří nás ve službě podporují.

V předvánočním čase plánujeme pokračovat v započaté tradi-
ci a před štědrým dnem zajistíme převoz Betlémského světla  
od Skautů ze Zlína a budeme jej rozdávat 23. 12. 2022 u na-
šeho kostela. Včas budete informování obecním rozhlasem  
a na Facebook stránkách obce. Rádi vám toto světelné posel-
ství o narození Krista předáme.

V období po Novém roce se znovu chceme zaměřit především 
na kulturní akce. Pokud to příroda a vládní opatření dovo-
lí, chceme uspořádat zimní kolo velmi oblíbeného „Sjezdu  
na čemkoliv“. Odvážní závodníci s čímkoliv a jedoucí  
na čemkoliv jsou srdečně vítáni. O akci budete informování pla-
káty, fejsbůkem a v obecním rozhlase. 

Poslední sobotu (18. 2. 2023) před popeleční středou doufej-
me, že budeme moci opět bez omezení uspořádat vyhlášený 
Masopustní průvod naší obcí. Nenechte si ujít tuto oblíbenou 
akci a přijďte, jste všichni srdečně zváni! 

Závěrem bychom Vám, čtenářům 
našeho zpravodaje, chtěli popřát 
za Všeminské hasiče: pokojné 
svátky vánoční a pamatujte: radě-
ji svíčka elektrická, než stromeček  
v plamenech. V roce novém pak vin-
šujem hlavně hodně zdraví, lásky  
a rodinné pohody.

Pavel Šustáček  
a Alois Gargulák

HASIČI

VŠEMINA
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Myslivecký spolek Všemina

Vážení spoluobčané,

blíží se Vánoce, jedno z nejkrásnějších období v roce. Bývá 
zvykem, že právě v tomto čase se hodnotí činnost za daný rok. 
Myslivci však mají svůj myslivecký rok, který začíná 1. dubna  
a končí 31. března následujícího roku. V každém čísle zpravoda-
je jsem vám přiblížil naši činnost za předchozí uplynulé tři měsí-
ce. V tomto prosincovém vydání bych vás rád seznámil s novin-
kami posledního letošního čtvrtletí.

Jak jsem se již zmiňoval v minulém čísle zpravodaje, nejvýznam-
nější událostí byla pro nás Valná hromada vlastníků honebních 
pozemků obce Všemina, která proběhla 17. září na myslivecké 
chatě. Valná hromada se konala za hojné účasti majitelů honeb-
ních pozemků včetně starosty obce Liptál, která vlastní zhruba 
82 ha pozemků v našem katastru. Honební starosta Jaroslav 
Skula zhodnotil činnost honebního společenstva za uplynulých 
deset let. Všichni víme, že to neměl lehké, proto mu chci velmi 

poděkovat za jeho odvedenou práci. Rozproudila se také živá 
diskuze mezi myslivci a majiteli honebních pozemků na téma 
škody způsobené zvěří. Věřím, že jsme se s majiteli pozemků 
shodli na tom, jak budeme řešit nejen samotné škody, ale jak 
se budeme snažit těmto škodám i zamezit. Víme, že se u nás 
nyní více rozmnožila dančí zvěř, která způsobuje škody okusem 
stromků a spásáním trávy a plodin na pozemcích soukromých 
zemědělců. Tento problém jsme vyřešili zvýšeným plánem lovu 
a také tím, že se nám podařilo vyřídit výjimku na lov dančí zvěře 
na společných lovech. Na druhé straně si však určitě všichni uvě-
domujeme, že myslivost je naše zájmová činnost, že nejsme pro-
fesionálové a nemůžeme se lovu věnovat sedm dní v týdnu. Tím 
však nechci myslivce omlouvat. S majiteli honebních pozemků 
jsme se tak společně dohodli, že se budeme snažit, aby ke ško-
dám nedocházelo, případně aby byly v únosné míře. 

Valná hromada jednohlasně odhlasovala pronájem honitby  
pro myslivecký spolek Všemina na období 2023 až 2033. Všem 
majitelům honebních pozemků děkuji za projevenou důvěru. Je-
likož pan Skula skončil ve funkci honebního starosty a dva čle-
nové výboru honebního společenstva zemřeli, došlo tak i k volbě 
nového pětičlenného výboru honebního společenstva. Do funkce 
honebního starosty byl zvolen Jindřich Vaďura, místostarostou 
Rostislav Gajdošík, členy výboru se na základě hlasování stali 
Jakub Čala, Karel Gajdošík ml. a Petr Holík. Jsem přesvědčen  

Svačina po skončené leči - naháňka 19. 11.

Gratulace králi honu k úlovku - naháňka 19. 11.

Ranní nástup a zahájení - naháňka 19. 11.



11Všeminský zpravodaj 4/2022

o tom, že složení výboru, kde jsou i myslivci, kteří vlastní honební 
pozemky, bude přínosem pro dobrou spolupráci mezi myslivec-
kým spolkem a honebním společenstvem. Všem zvoleným přeji 
hodně zdaru a trpělivosti v jejich práci.

O víkendu 1. a 2. října proběhla v naší honitbě Klubová barvář-
ská soutěž jezevčíků. Této soutěže se zúčastnili psi vybraní Klu-
bem chovatelů jezevčíků České republiky. Dvoudenní klání jsme 
uspořádali v lokalitách za hřištěm, za hotelem a na hranicích ko-
lem nové cesty. Základnou pro soustředění všech účastníků se 
stala myslivecká chata, kde se naši členové také vzorově posta-
rali o občerstvení pro všechny účastníky. Na závěr soutěže před-
seda Klubu chovatelů jezevčíků České republiky poděkoval na-
šemu spolku za vzornou organizaci a skvěle připravené zázemí. 
Zároveň projevil přání, aby se u nás konalo více kynologických 
akcí. To nás samozřejmě těší, protože myslivecká kynologie je 
neodmyslitelnou součástí myslivosti. I já osobně doufám, že tato 
akce nebyla v naší honitbě poslední. Snad to též povzbudí mla-
dé myslivce k výchově loveckých psů, protože bez nich, jak se 
říká, bývá myslivost poloviční. Příprava loveckého psa k výkonu 
potřebných zkoušek je samozřejmě náročná a zabere spoustu 
času. O to víc však těší, když vidíte svého svěřence pracovat  
při lovu a případně i při dohledávce postřeleného kusu zvěře.

Na podzim jsme také „finišovali“ s položením krytiny střechy 
včetně klempířských prvků na stavbě veřejných záchodů v na-
šem areálu. Tím jsme letos práce na této akci ukončili. Na jaře 
provedeme dokončení a následnou kolaudaci celé stavby. 

Za přispění obce se nám podařilo zajistit vybudování nové vjez-
dové brány a nového plotu od budovy veřejných záchodů k poto-
ku. Za to patří obci naše velké poděkování. Velmi si vážíme, že 
nás obec v rámci svých možností dlouhodobě podporuje. Nové-
mu zastupitelstvu přeji ve volebním období hodně sil a úspěchů 
v jejich práci a doufáme, že nám zastupitelé i nadále zachovají 
přízeň.  

Období konce roku je pro myslivce spojené se zahájením přikr-
mování zvěře v přidělených krmelcích a krmelištích. Seno si ka-
ždý musí připravit sám, jádro pořizujeme společně. Každý mysli-
vec se samozřejmě také těší na společné lovy. Pravidelně se tak 
účastníme lovů na pozvání od přátel a kamarádů z jiných spol-
ků, ale nejvíc pro nás znamenají společné lovy v naší honitbě.  
Na začátku prosince, kdy píši příspěvek pro letošní poslední čís-
lo zpravodaje, máme za sebou již dva společné lovy. Na prvním 
listopadovém se nám podařilo ulovit na straně od Jasenné jeden 
kus černé zvěře (divočáka), škodná (liška) nám bohužel unikla. 
Na druhém 10. prosince jsme ulovili v lokalitě od hranic po Kršlu 
11 kusů dančí zvěře holé – daňčata a daněly. Za to jsme rádi, 

protože právě v této lokalitě nám dančí zvěř způsobuje největší 
škody. Tentokrát se nám však „úspěšně“ vyhýbala škodná a čer-
ná zvěř. Moc děkuji našim honcům, kteří společně se svými čtyř-
nohými kamarády nám stále zachovávají přízeň. Bez nich by ty 
společné lovy nebyly to pravé. Odměnou pro všechny účastníky 
společných lovů je pohoštění na poslední leči na chatě spojené 
s bohatou tombolou. Věřím, že všichni si zde přijdou na své.

Poslední leč je tradičně spojená s vyhlášením krále honu a paso-

Ranní nástup trubači - naháňka 10. 12.

Pasování Petry Jasenské na lovce dančí zvěře  
- naháňka 10. 12.

Lovečtí hosté a zároveň trubači - naháňka 10. 12.

Výřad a pocta ulovené zvěři - naháňka 10. 12.
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AED dokáže zachránit život a je i ve Všemině
Určitě již každý z nás zaslechnul nebo vi-
děl v akci v televizi záchranáře oživující 
člověka pomocí specializovaného přístro-
je. Jedná se o Automatizovaný externí de-
fibrilátor (AED). Je určený k resuscitaci, 
postiženému srdci podá elektrický výboj 
(tzv. defibrilace). AED je schopno auto-
maticky rozlišit mezi defibrilovatelnými  
a nedefibrilovatelnými rytmy. Laika navádí 
hlasitými mluvenými pokyny.

Nejen pro případy interního použití poří-
dila firma PARTR spol. s r. o. do své ad-
ministrativní budovy ve Všemině typ AED 
PLUS od výrobce ZOLL. Většina zaměst-
nanců firmy je na použití i proškolena. Pří-
stroj však vede i laika. Po zahájení první 
pomoci, zavolání na linku záchranné služ-
by a do jejího příjezdu je možné jeho užití 
po konzultaci s operátorem záchranky. 

◄ Přístroj AED PLUS je dostupný 
v otevírací době provozovny ve Vše-
mině (pondělí – pátek 6:00-15:00, 
sobota 7:00-13:00) v levém vchodu 
do hlavní budovy, mimo tuto dobu 
omezeně přístupný přes vrátnici  
a zvonek na hlavní bráně.

Pohled na vjezd do firmy. Vrátnice 
vlevo, zvonek na vrátného vpravo  
na bráně, vpravo průchod ke vstupu 
do budovy.

Levý vchod do administrativní budovy,  
kde je umístěn v chodbě přístroj. 

Vždy však platí, že je primární přítomnost 
u zachraňovaného, jeho kontrola a přímá 
komunikace s operátorem. AED obstará-
vají jiné osoby, pokud u zachraňovaného 
jsou přítomny.

Jsou věci, které je nutné umět, ale přát si 
tyto znalosti nemít možnost nikdy využít. 
Mezi ně patří i záchrana člověka. 16. ří-
jen je každoročně dokonce celosvětově 
Dnem záchrany života. 

Proto bychom chtěli, aby i naše obec byla 
v tomto osvětová a ve spolupráci s ČČK 
máme v plánu uspořádat v lednu nebo  
v únoru pro občany setkání k tomuto ži-
votně důležitému tématu. O přesném 
termínu budou občané informování pro-
střednictvím internetových stránek Obce 
a rozhlasu. 

(dřep)

váním na lovce určité zvěře, kterou lovec ulovil poprvé v životě, 
Vždy to přispěje k dobré zábavě a příjemné atmosféře. Letos 
byla na lovce dančí zvěře pasována Petra Jasenská, které se 
na prosincovém lovu podařilo ulovit svůj první kus dančí zvěře.
Čeká nás ještě tradiční společný lov na Štěpána a také oblíbený 
silvestrovský výšlap na Kršlu, který jsme v loňském roce kvů-
li špatnému počasí nezabezpečovali. Letos snad bude počasí 
přívětivější. Všem členům mysliveckého spolku přeji hodně lo-

veckých zážitků v závěru roku a děkuji jim za celoroční práci  
a úsilí. Rodinám našich myslivců bych rád poděkoval za trpěli-
vost a pochopení.  Občanům Všeminy přeji krásné a klidné proži-
tí vánočních svátků, dětem hodně dárků pod stromečkem a nám 
všem pak především pevné zdraví v novém roce 2023.

Alois Čala, předseda spolku 
foto: Stanislav Vala

ê

ê

ê

Ulovený kňour
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Naše organizace uspořádala ve spolupráci s obecním  ůřadem 
v Obecním domě Na kovárně první výstavu zapůjčených ex-
ponátů výtvarné a rukodělné činnosti našich občanů. Výsta-
va byla zahájena v pátek 23. září 2022 a ukončena v pátek  
25. listopadu 2022. Zájemci si ji mohli prohlédnout každou so-
botu a neděli od 15,00 až do 17,00 hodin. Výstava byla hod-
nocena velmi dobře. Svědčí o tom pochvaly a i zápisy v knize 
návštěv.

Autoři vystavované tvorby: 
Brlicová Eva – malby, kresby obrazů.
Bačová Vladimíra – malby obrazů.
Čalová Jindřiška – kresby, malby obrazů, keramika, kresby  
na dřevo a jiné tvořivé výrobky. 
Čalová Ludmila (bábinka Fojtů) – háčkované výrobky.
Gajdošíková Ludmila – korálky, ozdoby z korálků. 
Hoppová Alžběta  –  domečky pro skřítky – keramika.
Horníčková Eva, Baďurová – malba obrazů.
Januš Filip – dřevořezba z kmene stromů – portréty, ptáci, mal-
by obrazů, fotografie.
Kučera Matěj  – malba obrazů.
Kučerová Kateřina – malba obrazů, fotografie.
Maliňáková Jarmila – háčkované předměty.  
Molková Ludmila – výrobky z různých materiálů.
Oškera Josef – malba obrazů, ozdobný, dřevěný čagan.

Studýnka Antonín – malba obrazů, autor vydané knihy  
„Bez slitování“ a její ukázka.  
Za knihy, které věnoval místní organizaci ČČK jako sponzorský 
dar, mu mnohokrát děkujeme. 

Emily Šedo – kresby, malby obrázků - (ve 4 – 8 letech).
Šustáčková Irena – malba obrazů.
Tomšů Jana – malba, kresba obrazů. 
Tomšů Marcela – fotografie.
Tomšů Patrik – malba obrazů, fotografie. 

Děkujeme všem, kteří prezentovali svá díla na této výstavě  
a Obci Všemina za spolupráci po celou dobu výstavy. 

Další akce naší organizace ČČK: pro zájemce se konaly dva 
zájezdy do Zábělkova v Polsku. První zájezd dne 25. listopadu 
2022 a druhý zájezd dne 8. prosince 2022. Zábělkov je vesni-
ce v jižním Polsku. Leží na říčce Bečva poblíž soutoku Odry 
a Olše, na historickém území Horního Slezska zhruba 10 km 
severovýchodně od Ostravy.
 
Všem občanům přejeme klidné prožití vánočních svátků,  
do nového roku hlavně hodně zdraví, splnění všech přání, pra-
covní i osobní úspěchy.

 Jana Ježíková, předsedkyně MO ČČK

Český červený kříž MO Všemina

Včelaři
Letošní rok se nám blíží ke konci a je čas 
na jeho bilancování. V pohledu na medný 
výnos můžeme rok 2022 označit za prů-
měrný, květového medu jsme se všichni 
dočkali, ovšem medovicového jen někteří. 

Výskyt roztoče byl taktéž u včelařů růz-
ný a také u samotných včel. V jednom 
úlu byl spad v jednotkách a ve vedlejším  
ve stovkách kusů. Byl u nás zaznamenán 
i úhyn včel díky virové nákaze a je nutné 
včely dále bedlivě sledovat. Na jaře se 
teprve reálně ukáže, jak jsme včely za-
zimovali, zda mají dostatek zásob a zda 
jsou bez nemocí. Na Vsetínsku byl úhyn 
včel díky virům značný, přesná čísla ne-
jsou ještě známa.

V prosinci jsme museli vložit do úlů čisté 
podložky na sběr měli, který musí trvat  
4 týdny a poté jej vysušený budeme po-
sílat na vyšetření. Je nutné mít podložky 
vyčištěné, jinak dochází ke zkreslování 
výsledků. Během března 2023 se pak 
dozvíme, zda bude nutné včely přeléčit 
nebo je stav včel dobrý bez dalších nut-
ných zásahů.

Zde se můžeme podívat na vývoj po-

čtu roztočů v letech 2019-2022 + výskyt  
ve Zlínském kraji za r. 2022. Nulový spad 
roztočů mělo 31 % stanovišť, 0-3 roztoče 
mělo 60,3 % stanovišť atd.., z daných vý-
sledků vyplývá, že roste počet stanovišť 
se spadem 0-3 a výše.

V dalších měsících se včelaři věnují do-
datečnému úklidu včelnice, péčí o souše, 
studiu odborné literatury a samozřejmě 
přípravě na novou sezónu. Plánuje se 
výměna starých úlů za nové, dezinfekce 

nářadí, nákup nových rámků, mezistěn,  
a to bych mohl dále pokračovat.

Na závěr chci všem popřát krásné pro-
žití vánočních svátku s vašimi blízkými, 
hodně štěstí, zdraví a božího požehná-
ní do nového roku. To vám přejí včelaři  
ze Všeminy. 

Vít Chovančík

Zdroj: https://www.svscr.cz/varroaza-vcel/
Časopis Včelařství 12/2022

Průměrný počet roztočů na včelstvo za roky 2019 - 2022

Průměrný
 počet roztočů
 na včelstvo

Počet stanovišť

2019 % 2020 % 2021 % 2022 %

0 20 854 32,90% 13 450 22,10% 17 551 28,30% 13 901 22%

0-3 34 294 54,10% 35 686 58,70% 35 570 57,30% 37 620 59,60%

nad 3 8 285 13,00% 11 632 19,20% 8 912 14,40% 11 606 18,40%

celkem 63 433 100,00% 60 768 100,00% 62 033 100,00% 63 127 100,00%

Výskyt roztoče Varroa destructor na stanovištích ve Zlínském kraji

0 0-3 3-10 nad 10 Počet stanovišť 
celkem

Počet včelstev 
celkem

1605 3128 373 78
5184 42952

31% 60.3% 7.2% 1.5%
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Podzim v TJ Sokolu Všemina

Čas letí jako bláznivý a my už tu máme opět krásný předvánoční 
čas a s ním i trochu bilancování nad uplynulým rokem. Nejinak je 
tomu i u nás v Sokole. Rok 2022 se nesl ve znamení oslav 60 let 
našeho klubu. Pojali jsme to trochu netradičně a jubileum rozdě-
lili do tří na sobě nezávislých akcí. Již červnová výroční schůze 
byla slavnostní. Poslední červnovou sobotu to dále byla ukázka 
všech sportovních odvětví, která u nás máme. Navíc se v tom-
to termínu podařilo téměř dokončit rekonstrukci hlavní budovy 
a návštěvníci tak mohli využít nových krytých prostor a zázemí. 
K výročí si náš Sokol asi nemohl přát lepší dárek. No a nakonec 
vše vyvrcholilo v neděli 25. září v našem kostele, schůzí na hři-
šti a fotbalovým odpolednem. Jistou vadou na kráse bylo, že se 
nezúčastnilo mnoho pozvaných bývalých hráčů. Ti, kteří přišli, 
sice chválili přípravy, ale byli zklamáni, že nemohli hodit řeč se 
spoluhráči z mládí tak jako před 10 lety.

I tak hodnotíme oslavy jako vydařené, stejně jako uplynulý rok. 
Mužská fotbalová kategorie má za sebou podzimní část, kdy je 
IV. třída okresních soutěží rozdělena netradičně do tří skupin po 
8 účastnících a každý se utká s každým celkem třikrát. Po 10 
zápasech z 21 náleží Všemině 4. místo v tabulce s těsným od-
stupem na vedoucí trojici a jarní souboje slibují zajímavou podí-
vanou ve snaze o postup. 

Mladší žáci působí v soutěži první rokem, a ten bereme jako 
adaptační. Zaznamenali jsme 1 výhru a 7 proher, výsledky 
však nejsou zas tak důležité jako je nadšení z tréninků a radost  

ze hry. Poprvé jsme také přihlásili úplně nejmladší kategorii,  
do bojů vstupovali kluci a holky z ročníků 2013-2016 a okusili  
na vlastní kůži první zápasy ve čtyřech povedených turnajích na-
příč okresem. V zimě se budou všechny kategorie připravovat, 
pokud počasí dovolí, ve venkovních podmínkách na hřišti s umě-
lou trávou ve sportovním areálu u ZŠ ve Slušovicích.

Ostatní oddíly jsou celý rok taktéž aktivní. Turisté pořádali něko-
lik výletů, legendární víkendový zářijový zájezd, tentokrát za krá-
sami Šumavy a také listopadový povedený autobusový výjezd  
za vínem do svíčkami osvětleného Bzence. 

Volejbalisté se scházeli v pravidelném rytmu a s nezměrným elá-
nem, který si přenesli do nepravidelných turnajů. Především ten 
výroční přímo na hřišti byl nezapomenutelný. V tomto oddíle se 
setkává mladší a starší generace a i díky tomu nebyl praktic-
ky nikdy s nedostatkem hráčů. Stejně jako Memoriál Františka 
Matúška ve stolním tenise, který byl letošním vrcholem oddílu 
pod vedením Michala Chovance. Stoly v patře budovy však ne-
zahálí ani po zbytek roku a míčky se na nich odráží především  
při pátečních dětských trénincích. Ty však nebyly úplně pravidel-
né, náš nejmenší a nejmladší oddíl by potřeboval posílit. Proto 
případné zájemce nejen stolního tenisu srdečně k našim spor-
tům zveme, můžou si je přijít vyzkoušet. Neváhejte vedoucí od-
dílu kontaktovat.
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Sezóna 2022 / 2023 podzim

          Muži - IV. třída, skupina B (tříkolově)               Mladší žáci, skupina B (dvoukolově)                Mladší přípravka, skupina C (turnaje)

Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání Kolo Datum Čas/Výsledek Utkání Datum Místo konání

1. neděle 21.8. 4:4 Všemina - Zádveřice 1. úterý 23.8. 10:1 Lípa - Všemina

2. neděle 28.8. 3:4 Všemina - Trnava 2. neděle 25.9. 6:4 Všemina - Lukov

3. neděle 4.9. 6:0 Neubuz - Všemina 3. pátek 2.9. 13:0 Veselá - Všemina sobota 3.9. přípravný turnaj Provodov

4. neděle 11.9. 4:2 Všemina - Lužkovice 4. neděle 11.9. 10:2 Zádveřice - Všemina sobota 10.9. Hvozdná

5. neděle 18.9. 2:2 Lípa - Všemina 5. Volný termín

6. neděle 25.9. 8:2 Všemina - Příluky B 6. pátek 23.9. 4:1 Kašava - Všemina sobota 24.9. Provodov

7. sobota 1.10. 0:1 Horní Lhota - Všemina 7. pátek 30.9. 1:4 Všemina - Březová

8. neděle 9.10. 0:2 Zádveřice - Všemina 8. čtvrtek 6.10. 9:1 Fryšták - Všemina sobota 8.10. Valašské Klobouky

9. neděle 16.10. 2:0 Trnava - Všemina 9. pátek 14.10. 2:8 Všemina - Hvozdná

10. sobota 22.10. 2:4 Neubuz - Všemina sobota 22.10. Všemina

Ocenění

Petr Chovanec pře-
vzal 7. 12. 2022 z ru-
kou hejtmana Zlínské-
ho kraje ocenění za 
dlouhodobou a oběta-
vou práci s mládeží.

Petr je členem našeho 
fotbalového oddílu už 
od dětských let. Začal 
na pozici brankáře už 
v žácích. Pravidelně  
a vytrvale trénoval  
a zlepšoval svoje do-
vednosti, které zúročil 
později i v mužské ka-
tegorii. Zde kryl záda většinu času místní brankářské legen-
dě. Ale jeho čas mezi třemi tyčemi postupně dozrál jako víno.  
Od pár minut, přes poločas až k celým zápasům. I ve věku 
přes čtyřicítku stále plní pozici spolehlivého náhradníka a zá-
stupce novému mladšímu brankářskému kolegovi.

Další jeho přínos spočívá v organizační pomoci při jakékoliv 
sportovní a společenské události, kterých náš Sokol pořádá 
během roku mnoho. V dnešní době zájem členů o to trávit 
čas pomocí není valná. To se však o Petrovi říct nedá. Na-
opak veškerý svůj volný čas dokáže obětovat nejen fotbalo-
vým celkům, ale i oddílu volejbalu, turistice a stolnímu tenisu.

Největší devizu, kterou u něj spatřujeme, je podíl na výcho-
vě nové generace fotbalistů. Už 10 let se věnuje s kolegy 
dětem a jejich vzdělání na poli sportovním. Začínal v pozici 
asistenta u různých věkových kategorií, ať už to byl pouze 
volnočasový kroužek nebo mladší a starší žáci a výběry pří-
pravek. V posledních dvou letech už plně funguje jako šéf-
trenér naší mládeže. To vše dělá bez nároku na jakoukoliv 
odměnu. Díky Pedros! 

Výbor TJ Sokol Všemina z. s.

V jiné části zpravodaje naleznete plán akcí na příští rok. Náš 
spolek se bude nadále snažit být jedním z hlavních tahounů 
sportovního a kulturního dění v naší obci. Budeme rádi, když se 
plánovaných akcí zúčastníte. Není pro pořadatele větší potěšení 
než „plný dům“ Všemiňanů.

Celý klub přeje všem občanům Všeminy a čtenářům zpravodaje 
poklidný vánoční čas v jinak neklidné době. Ať se dokážeme pře-
nést přes běžné všední starosti alespoň v tyto nevšední sváteční 
dny a vychutnat si je v kruhu svých nejbližších. Do nového roku 
všem nejen úspěšný vstup, ale i jeho průběh.

TJ Sokol Všemina (dřep)
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LEDEN

14. 1. SJEZD NA ČEMKOLIV SDH

ÚNOR

4. 2. VĚDOMOSTNÍ KVÍZ TJ

11. 2. POTLACH TJ

18. 2. MASOPUST SDH

BŘEZEN

26. 3. PÁLENÍ MAŘENY KRPŠ

DUBEN

5. 4. VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ ŠKOLA

6. - 8. 4. VELIKONOČNÍ TRIDIUM FARNOST

15. 4. VÝŠLAP TJ

21. 4. SBĚR ŽELEZA KRPŠ

22. 4. UKLIĎME ČESKO / OTEVŘENÍ HŘIŠTĚ OBEC

29. 4. HASIČI POUŤ HOSTÝN SDH

29. 4. STAVĚNÍ MÁJA SDH

KVĚTEN

1. 5.   KLADENÍ VĚNCŮ U KOSTELA ČČK

7. 5. PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ  FARNOST

13. 5. POUŤOVÁ ZÁBAVA TJ

14. 5. POUŤ  FARNOST

27. 5. VOLEBNÍ VALNÁ HROMADA TJ

27. 5. VÝŠLAP TJ

ČERVEN

4. 6. KÁCENÍ MÁJA SDH

10. 6. POHÁDKOVÝ LES KRPŠ

24. 6. VŠEMINA SPORTUJE TJ

ČERVENEC

8. 7. POUŤ NA SVATÝ HOSTÝN FARNOST

12. 7. ZÁJEZD LÁZNĚ ČČK

Předpokládaný plán akcí na rok 2023

15. 7. ČERVENCOVÁ NOC MS

22. 7. HASIČSKÉ ODPOLEDNE SDH

29. 7. OSLAVY 650 LET OBCE OBEC + SPOLKY

SRPEN

20. 8. MŠE ZA HASIČE SDH

ZÁŘÍ

2. 9. KONEC PRÁZDNIN PO MYSLIVECKU MS

7. 9. SPORTOVNÍ DEN TJ + KRPŠ

8. - 10. 9. ZÁJEZD TJ

16. 9. POHÁROVÁ SOUTĚŽ SDH

24. 9. DRAKIÁDA KRPŠ

28. - 30. 9. ZÁJEZD HASIČI SDH

30. 9. VÝŠLAP TJ

ŘÍJEN

9. 10. DUŠIČKOVÁ POBOŽNOST FARNOST

LISTOPAD

5. 11. VÝŠLAP ZA VÍNEM TJ

11. 11. SETKÁNÍ OBČANŮ STARŠÍCH 65 LET OBEC

12. 11. SVATOMARTINSKÉ HODY FARNOST

16. 11. POCHOD BROUČKŮ KRPŠ

24. 11. VALNÁ HROMADA HASIČI SDH

30. 11. PLETENÍ VĚNCŮ ŠKOLA

PROSINEC

2. 12. ADVENTNÍ JARMARK OBEC + ŠKOLA

6. 12. MIKULÁŠ VE ŠKOLE KRPŠ

23. 12. BETLÉMSKÉ SVĚTLO SDH

25. 12. KOLEDOVÁNÍ U JESLIČEK ŠKOLA

BRUSLENÍ (termín bude upřesněn) HOKEJISTI

31. 12. SETKÁNÍ U HUBERTA MS

O případných změnách Vás budeme včas informovat.

Zkratky autorů článků a fotografií:  (vk) Vlastimil Kolařík, (mk) Marta Korytarová, (lt) Lukáš Turna, (dřep) David Řepa,  
(ač) Alois Čala, (jj) Jana Ježíková, (hb) Helena Burgetová, (vch) Vít Chovančík, (js) Jana Sedláčková, (sv) Stanislav Vala,  

(pš) Pavel Šustáček, (ag) Alois Gargulák, (vak) Václav Kovařík

Galerie fotografií z akcí roku 2022 od Vaška Kovaříka najdete pomocí chytrého telefonu pod příslušným QR kódem:

Fašank Hasičská soutěž Pálení Mařeny Pohádkový les 60. let TJ Sokol Tříkrálová sbírka


